
monografiju „Velika Kla-
duša kroz stoljeća“, 1986. U
aktuelnom višepartijskom
sistemu lokalna vlast je do-
nijela više stateških doku-
menata: „Prostorni plan
2001-2020.“, više strategija,
dokument okvirnog bu-
džeta, osnove programa i
politike općinskog načelnika
za period 2017-2020“.
Priprema, razmatranja, usv-
ajanja navedenih dokume-
nata bila je više formalisti-
čka, da se udovolji u fo-
rmalno pravnom pogledu i-
ili „težnjama“ vanjskih fak-
tora koji su uslovaljavali
razne aplikacije posjedova-
njem strateških dokume-
nata. Velika Kladuša nema
dugoročnih dokumenata iz
oblasti „duhovnosti“, kao
npr. Strategije kulture, Mo-
nografije-drugo izdanje@
Rezultat priprema, donoše-
nja, implementacija strate-
ških dugoročnih planova od
1995 - 2018. i sveukupnog
djelovanja ključnih aktera
(narodnih izabranika svih
vrsta i nivoa okupljenih u
osam političkih stranaka, 14
mjesnih zajednica, 27 dže-
mata i preko 140 organiza-
cija civilnog društva) jeste
nazadovanje Velike Kla-
duše u odnosu na bh pro-
sjek!

Prostorno
planska oblast sa

pratećim
dokumentima

Prije formalnog usvajanja
prvog Prostornog plana
(dokument prostornog pla-
niranja) Skupština općine
(tri vijeća) Velika Kladuša
1986-2005. (24.12.1986,
predsjednik je bio Slobo-
dan Miljković) teritorija op-
ćine je već bila „regu-
laciono“ namijenjena. Do
navedenog datuma putna
infrastruktura, dalekovodi,
vodna crpilišta i trase vodo-
voda sa rezervoarima, loka-
cije obrazovnih ustanova,
lokacije gospodarstva, vo-
dotoci@ je u potpunosti za-

vršeno. Aktivnosti na pri-
premi prvog Prostornog
plana startovale su 1982.
imenovanjem Koordinacio-
nog odbora za praćenje iz-
rade sa 13 članova kojim je
operativno rukovodio Petar
Lukić. Izrada Prostornog
plana povjerena je Urbani-
stičkom zavoda Banja
Luka, a rukovodilac Radnog
tima bio je Irfan Pozderac.
Na osnovu uvida u sastav
organa i tijela koja su bila
angažovana na pripremi,
praćenju, konzultovanju
može se identifikovati 70
osoba od kojih je još uvijek
među živim 30-tak. Poslije
usvajanja Prostornog plana
Generalnim urbanističkim
planom (dokument kojim se
usmjerava i reguliše organi-
zacija prostora u naseljima)
„proglašeno“ je osam zo-
nalnih urbanističkih naselja
bez regulacionih planova
(Sl. glasnik 7/89).
Važno je konstatovati da i
pored formalnog nedosta-
tka „prostorno planskih
usmjerenja“ u periodu do

2002. nisu učinjene kardi-
nalne greške kada je u pita-
nju lociranje važne infra-
strukture, objekata od po-
sebnog javnog značaja@
Katastrofalni promašaji su
bili lociranje više desetina
peradarskih farmi na vrijed-
nim poljoprivrednim parce-
lama (Nepeke, Vidovska,
Crvarevac...).
Poslije okončanja ratnih
dejstava na području Velike
Kladuše (07. 08. 1995.) pri-
stupilo se intenzivnoj ob-
novi, rekonstrukciji postoje-
ćih i izgradnji novih objekta
sa privremenim ili bez odo-
brenja. Načelnik općine do
konca 1997. bio je Ejub Ala-
gić (1957). U periodu do iza
2000. godine uglavnom su
se izdavale privremene gra-
đevinske isprave, a bespra-
vna gradnja bila skoro pa
normalna stvar. Uglavnom
„gradska jezgra“ urbanistički
je nagrđena (1997.) kući-
cama u ulici Nurije Pozderca
i pred Domom zdravlja. Ove
zadnje su jedva uklonjene
desetak godina kasnije.

Prostorno
uređenje i

građenje u novom
društveno -
političkom

sistemu

Među prvim koracima no-
voimenovane Kantonalne
vlasti USK-a poslije 1995-te
na koncipiranju dugoročnog
razvoja Pounja bilo je oku-
pljanje eminentnog projekt-
nog tima od 15 članova čiji
rad je koordinirao Alija
Pozderac. Rezultat rada je
publikovana knjiga „TURI-
ZAM - budućnost USK“,
maja 1998. Radi se o soli-
dno izrađenoj „studiji“ for-
mata A4 sa 191 stranica.
Među autorima Projekta na-
ziva „Zeleno more“ bio je i
Kladuščanin Emin Huskić
(1962-2013).
Projekt sadrži više idejnih
rješenja među kojima i Ter-
malni sportsko-rekreacioni
centar „AQVASAN“ Mala
Kladuša, Sportsko-turistički
i Rekreacioni centar „Gra-
barska“@
Koncem minulog stoljeća
(22. 09. 2000.) općina Ve-
lika Kladuša zaključila je
Ugovor o kompleksnim spe-
leološkim istraživanjima pe-
ćine Hukavica u Gornjoj
Vidovskoj. Izvođač radova
(EARTH SCIENCE INSTI-
TUTE SARAJEVO) je na 18
stranica teksta i 15 stranica
priloga (mape, skice@) pre-
zentovao rezultate istraži-
vanja koji još čekaju na
„valorizaciju-operacionali-
zaciju“!
Novobirane vlasti od 1990-
tih nisu se dobro snašle i
blagovremeno na pravi na-
čin prihvatile problematike
prostorno urbanističkih po-
slova. Tako, npr. tek 10.
juna 1999. Skupština USK-
a donosi Odluku o pristupu i
izradi Prostornog plana
USK-a. Puno se lutalo, za-
sjedalo, podešavalo intere-
snim lobijima da bi se tek
14. 01. 2008. usvojio Pro-
storni Plan USK-a i tri

August 2018. godine
Bilten 8

nastavak na narednoj strani
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